

DOMINION BUREAU OF STATISTICS

OTTAWA - CANADA

Published by Authority of the Minister of Industry, Trade and Commerce

BUREAU FÉDÉRAL DE LA STATISTIQUE

Publication autorisée par le ministre de l'Industrie et du Commerce

CATALOGUE No.

32-015

QUARTERLY -- TRIMESTRIEL

Vol. 8, No. 1

Price: 25 cents, \$1.00 a year

Vol. 8, N° 1

Prix: 25 cents, \$1.00 par année

BREAD AND OTHER BAKERY PRODUCTS

PAIN ET AUTRES PRODUITS DE LA BOULANGERIE

QUARTER ENDED MARCH 31, 1970

TRIMESTRE TERMINÉ LE 31 MARS 1970

(Preliminary)

(Provisoire)

Since the inception of this series, data presented in this release has heretofore provided a preliminary estimate of the basic annual Census of Manufactures industry. It was intended to reflect geographically good commodity data respecting shipments of bread as well as estimated total value of shipments of (a) bread and (b) other bakery products. Thus far, the series has proven useful to the Bureau for internal purposes as well as to the Bakeries Industry as a business barometer.

When the Revised Standard Industrial Classification (SIC) was adopted in 1960, several establishments, formerly classified as manufactures, were transferred to their proper merchandising area, even though they continued to manufacture bakery products to a minor degree. Thus, with the release of this report, data is provided on each area (a) industry and (b) retail. The industrial detail includes the commercial baking establishment whose main function is to produce and market bakery products; the retail classification includes retail and in-store baking manufacturing in retail outlets. For 1970 the data on "Retail" bakeries were not collected.

Depuis l'inauguration de la présente série, les chiffres contenus dans ce bulletin donnaient jusqu'ici une estimation provisoire des résultats du recensement de base annuel de l'industrie manufacturière. Ils visaient à donner, au point de vue géographique, des chiffres sûrs quant aux expéditions de pain aussi bien que la valeur totale approximative des expéditions de (a) pain et (b) autres produits de la boulangerie. La série s'est révélée utile au Bureau pour ses propres besoins de même que, à titre de baromètre des affaires, à l'industrie de la boulangerie.

Lorsque la classification type révisée des industries (CTI) a été adoptée en 1960, divers établissements, autrefois classés manufactures, ont été transférés à la région commerciale appropriée même s'ils continuaient à produire des produits de la boulangerie sur une échelle réduite. Ainsi, dans le présent rapport, les chiffres sont donnés pour chaque région au point de vue (a) l'industriel et (b) du commerce de détail. Les détails relatifs à l'industrie comprennent les boulangeries commerciales dont la principale fonction est de produire et de vendre les produits de la boulangerie; la classification du commerce de détail comprend le détail et les établissements qui produisent des produits de la boulangerie sur place dans leurs débouchés de détail. En 1970, les données de la boulangerie au détail n'ont pas été recueillies.

Manufacturing and Primary Industries
Division

Division des industries manufacturières
et primaires

May - 1970 - Mai
6507-716

The contents of this document may be used freely but DBS should be credited when republishing all or any part of it.

Le présent document peut être reproduit en toute liberté pourvu qu'on indique qu'il émane du B.F.S.

1967 FEBRUARY 10 10 37 AM
LIBRARY OF PARLIAMENT

Detail for manufacturing bakeries is estimated from quarterly reports submitted by a sample number of firms selected from the 1961 annual Census of Manufactures and updated by the addition of new large firms. The retail data is compiled from reports supplied by known "in-store" baking establishments plus a selected sample of the formerly classified manufacturing plants transferred to merchandising in 1962.

The following specification of the detail of the various tables will assist those who would use this data:

Table 1. Shipments of Bread

Is interpreted to mean the net volume of products shipped, sold or delivered excluding unsold and returnable goods. Regular, dietary and other specialty breads are included.

Table 2. Value of Bread Shipments

Is interpreted to mean net value received after deducting returns, rebates, discounts and other allowances. It would also include the value of sales of returnable bread when sold as such.

Table 3. Value of Shipments of Other Bakery Products

Includes the value of sales of hard and soft rolls and all yeast-raised sweet goods in addition to pies, cakes, cookies, doughnuts and pastries. Because of limited production in the quick-frozen bakery product field, this value is included herein. Retarded bakery products which are considered as fresh commodity are also reported here.

Les détails relatifs aux boulangeries manufacturières sont évalués d'après les rapports trimestriels soumis par un échantillon d'établissements tirés du recensement de base annuel des manufactures de 1961 et mis à date par l'addition de nouvelle firme importante. Les chiffres du commerce de détail sont tirés des rapports fournis par les établissements connus produisant sur place dans leurs débouchés de détail plus un échantillon d'établissements autrefois classés manufacturiers et transférés au commerce en 1962.

Les précisions qui suivent quant aux détails contenus dans les divers tableaux aideront ceux qui utiliseront ces données:

Tableau 1. Expéditions de pain

S'interprète comme étant le volume net des produits expédiés, vendus ou livrés, sans les produits non vendus et repris. Les variétés de pains ordinaires, diététiques et autres pains spéciaux sont incluses.

Tableau 2. Valeur des expéditions de pain

Il s'agit ici de valeur nette après déduction des reprises, des rabais, des escomptes et autres bonifications. Elle comprend aussi la valeur des ventes du pain repris lorsqu'il est vendu comme tel.

Tableau 3. Valeur des expéditions d'autres produits de la boulangerie

Comprend la valeur des ventes des petits pains à forte croûte et à croûte tendre et de toutes les pâtisseries à la levure en plus des tartes, des gâteaux, des biscuits, des beignets et des pâtisseries. En raison de la production limitée dans le domaine des produits congelés de boulangerie, cette valeur est incluse ici. Les produits de boulangerie qui demandent un supplément de cuisson et sont considérés comme produits frais sont également inclus.

TABLE 1. Shipments of Bread, 1969-1970

TABLEAU 1. Expéditions de pain, 1969-1970

	1969		1970	
	Industry -- Industrie	Retail -- Détail	Industry -- Industrie	Retail -- Détail
	thousands of pounds -- milliers de livres			
<u>Atlantic -- Atlantiques</u>				
1st quarter -- 1er trimestre	33,479	30	36,612	..
2nd " 2e "	40,040	31		
3rd " 3e "	44,046	40		
4th " 4e "	38,724	60		
Year to date -- Total cumulatif	33,479	30	36,612	..
Total	156,289	161		
<u>Québec</u>				
1st quarter -- 1er trimestre	128,347	885	166,098	..
2nd " 2e "	162,759	869		
3rd " 3e "	163,561	1,001		
4th " 4e "	164,742	1,070		
Year to date -- Total cumulatif	128,347	885	166,098	..
Total	619,409	3,825		
<u>Ontario</u>				
1st quarter -- 1er trimestre	166,141	1,691	166,346	..
2nd " 2e "	177,698	1,863		
3rd " 3e "	179,566	1,888		
4th " 4e "	179,035	2,005		
Year to date -- Total cumulatif	166,141	1,691	166,346	..
Total	702,440	7,447		
<u>Prairies</u>				
1st quarter -- 1er trimestre	54,338	1,512	56,546	..
2nd " 2e "	58,851	1,517		
3rd " 3e "	63,728	1,509		
4th " 4e "	59,326	1,585		
Year to date -- Total cumulatif	54,338	1,512	56,546	..
Total	236,243	6,123		
<u>British Columbia -- Colombie-Britannique</u>				
1st quarter -- 1er trimestre	31,747	828	33,883	..
2nd " 2e "	31,554	888		
3rd " 3e "	37,716	846		
4th " 4e "	33,291	841		
Year to date -- Total cumulatif	31,747	828	33,883	..
Total	134,308	3,403		
<u>Canada</u>				
1st quarter -- 1er trimestre	414,052	4,946	459,485	..
2nd " 2e "	470,902	5,168		
3rd " 3e "	488,617	5,284		
4th " 4e "	475,118	5,561		
Year to date -- Total cumulatif	414,052	4,946	459,485	..
Total	1,848,689	20,959		

See footnote(s) at end of Table 3. -- Voir renvoi(s) à la fin du Tableau 3.

TABLE 2. Value of Bread Shipments, 1969-1970

TABLEAU 2. Valeur des expéditions de pain, 1969-1970

	1969		1970	
	Industry -- Industrie	Retail -- Détail	Industry -- Industrie	Retail -- Détail
	thousands of dollars -- milliers de dollars			
Atlantic -- Atlantiques				
1st quarter -- 1er trimestre	5,647	7	6,452	..
2nd " 2e "	7,275	8		
3rd " 3e "	8,301	10		
4th " 4e "	7,446	8		
Year to date -- Total cumulatif	5,647	7	6,452	..
Total	28,669	33		
Québec				
1st quarter -- 1er trimestre	21,164	245	28,114	..
2nd " 2e "	27,091	240		
3rd " 3e "	27,132	246		
4th " 4e "	27,718	263		
Year to date -- Total cumulatif	21,164	245	28,114	..
Total	103,105	994		
Ontario				
1st quarter -- 1er trimestre	24,312	401	26,173	..
2nd " 2e "	26,278	469		
3rd " 3e "	26,486	477		
4th " 4e "	26,612	527		
Year to date -- Total cumulatif	24,312	401	26,173	..
Total	103,688	1,874		
Prairies				
1st quarter -- 1er trimestre	9,277	335	10,183	..
2nd " 2e "	9,975	348		
3rd " 3e "	10,563	344		
4th " 4e "	10,107	363		
Year to date -- Total cumulatif	9,277	335	10,183	..
Total	39,922	1,390		
British Columbia -- Colombie-Britannique				
1st quarter -- 1er trimestre	5,869	185	6,556	..
2nd " 2e "	6,026	229		
3rd " 3e "	7,873	223		
4th " 4e "	6,396	223		
Year to date -- Total cumulatif	5,869	185	6,556	..
Total	26,164	860		
Canada				
1st quarter -- 1er trimestre	66,269	1,173	77,478	..
2nd " 2e "	76,645	1,294		
3rd " 3e "	80,355	1,300		
4th " 4e "	78,279	1,384		
Year to date -- Total cumulatif	66,269	1,173	77,478	..
Total	301,548	5,151		

See footnote(s) at end of Table 3. -- Voir renvoi(s) à la fin du Tableau 3.

TABLE 3. Value of Shipments of Other Bakery Products, 1969-1970

TABLEAU 3. Valeur des expéditions d'autres produits de la boulangerie, 1969-1970

	1969		1970	
	Industry -- Industrie	Retail -- Détail	Industry -- Industrie	Retail -- Détail
	thousands of dollars -- milliers de dollars			
<u>Atlantic -- Atlantiques</u>				
1st quarter -- 1er trimestre	2,129	84	2,743	..
2nd " 2e "	3,428	110		
3rd " 3e "	3,607	139		
4th " 4e "	3,453	126		
Year to date -- Total cumulatif	2,129	84	2,743	..
Total	12,707	459		
<u>Québec</u>				
1st quarter -- 1er trimestre	14,459	620	18,053	..
2nd " 2e "	18,812	617		
3rd " 3e "	21,680	657		
4th " 4e "	22,854	751		
Year to date -- Total cumulatif	14,459	620	18,053	..
Total	77,805	2,645		
<u>Ontario</u>				
1st quarter -- 1er trimestre	15,719	1,089	16,799	..
2nd " 2e "	17,347	1,140		
3rd " 3e "	18,169	1,194		
4th " 4e "	18,971	1,477		
Year to date -- Total cumulatif	15,719	1,089	16,799	..
Total	70,206	4,900		
<u>Prairies</u>				
1st quarter -- 1er trimestre	3,305	556	4,165	..
2nd " 2e "	4,550	579		
3rd " 3e "	5,004	578		
4th " 4e "	4,623	563		
Year to date -- Total cumulatif	3,305	556	4,165	..
Total	17,482	2,276		
<u>British Columbia -- Colombie-Britannique</u>				
1st quarter -- 1er trimestre	2,695	406	3,259	..
2nd " 2e "	3,355	513		
3rd " 3e "	3,302	551		
4th " 4e "	4,054	601		
Year to date -- Total cumulatif	2,695	406	3,259	..
Total	13,406	2,071		
<u>Canada</u>				
1st quarter -- 1er trimestre	38,307	2,755	45,019	..
2nd " 2e "	47,492	2,959		
3rd " 3e "	51,762	3,119		
4th " 4e "	54,045	3,518		
Year to date -- Total cumulatif	38,307	2,755	45,019	..
Total	191,606	12,351		

.. Figures not available. -- Nombres indisponibles.



STATISTICS CANADA LIBRARY
BIBLIOTHÈQUE STATISTIQUE CANADA



1010668184